

Commendation for the 200th Anniversary of IOM, RAS

Distinguished President Irina Popova,

In 2018, the Institute of Oriental Manuscripts of the Russian Academy of Sciences, who founded as Asiatic Museum of the Imperial Academy of Science, ushered in the 200th anniversary. On the very moment of the celebration and the opening of "Russian and the Orient" forum, we would like to express, on behalf of the Institute of Ethnology and Anthropology, Chinese Academy of Social Sciences, our hearty congratulations on the convocation of the forum.

From the moment of its foundation in November 1818, the Asiatic Museum - IOM RAS has been one of the authoritative institutions of research and storage centers in the field of Oriental Studies in the world. In the past 200 years, your esteemed institution provided valuable data for the study of the ethnic, religion, history and culture of China. Concurrently, the precious experience and achievements accumulated by generations of Oriental researchers and scholars in RAS benefited the relevant realm in China.

During the past century, our institution, in the process of joint study of the texts and documents of Khara-Khoto, forged a profound friendship with your esteemed Tangut professionals. The documents and achievements nourished our Tangut scholars, and the admirable tempered academic demeanor of your Tangut professionals worth to be learned by us. It is pleasant to believe the relation between IEA CASS and IOM RAS will carry forward and ongoing.

May a complete success of the 200th anniversary celebration forum.

Institute of Ethnology and Anthropology, Chinese Academy of Social Sciences
NIE Hongyin SUN Bojun

俄罗斯科学院东方文献研究所

建所 200 周年紀念会暨东方学论坛的贺信

尊敬的波波娃所长:

2018年，俄罗斯科学院东方文献研究所（前身帝国科学院东方博物馆）迎来建所200周年纪念，值此纪念庆典和东方学论坛召开之际，我们谨代表中国社会科学院民族学与人类学研究所表示衷心的祝贺。

从1818年11月东方博物馆建立的那一刻起，俄罗斯科学院东方文献研究所就成为世界东方学领域从事专业研究和收藏的中心，200年来，贵所的收藏为中国各民族宗教历史文化的研

究提供了宝贵的资料，同时，贵所几代东方学家积累下来的宝贵研究经验和成果也不断嘉惠中国学林。100年来，在共同研究黑水城文献的过程中，我们研究所与贵所的西夏学者建立了深厚的友谊和深广的学术关系。贵所的研究资料和成果滋养了我们几代西夏学者，贵所几代西夏学大师高山仰止的学术风范永远值得我们学习。相信我们之间的这种关系会代代相传，永远地发展下去。

预祝“俄罗斯与东方：俄罗斯科学院东方学研究200周年纪念会”取得圆满成功！

中国社会科学院民族学与人类学研究所

聂鸿音 孙伯君

2018年11月25日